
 

 

Centerråd Lejre Øst 

 
Referat fra møde den 20-08- 2018 Kl.13.00 Nødager 

Til stede: Bent Wally Sørensen, Ragnhild Hansen, Solveig Hitz,  Mary Søndergaard, 
Tove Rasmussen, Kirsten Tirevoll, Grete Treffenberg, Mona Christophersen, 
Marianne Hagelund, Kirsten Høiberg 

Afbud fra: Poul Nielsen og Gert Fotel 

 

1. Kirsten Høiberg (suppleant) blev valgt som referent 
 

2. Dagsorden godkendt med et par tilføjelser 

3. Referat fra møde den 04-06- 2018 blev godkendt 

4. Solveig orienterede om nedenstående punkter: 

Økonomien er i balance vedrørende løn og drift. 

Der er afsat et beløb på ca. kr. 48.000, som ikke er disponeret 

Budgettet er tilgængeligt hos Koordinationsudvalget. 

 

Høring Budget 2019, intet nyt, afventers Solveigs deltagelse i møde 21.8.2018.  

(CVO skal finde besparelser på ca 11 mill.) 

 

Ældrerådet, Rundvisning 10. sept., mere herom efter møde i 

Koordinationsudvalget 3. september. 

 

Demensvenlige foreninger i Lejre vil gerne invitere os til at deltage i en workshop 
sammen med DGI, den 4.9.2018 kl. 9 – 12.00 på Østergård. Se mere herom i mail 
fra Bent den 15.7.2015. 

 

Status fra CVO, intet nyt at berette, udover orientering om en demografiske 
undersøgelse, som skal se på ændringer af behov hos ældre, set i lyset af den 

stigende levealder i befolkningen. 

 

Regnvand på Lejrevej 15A,  dette er stadig et problem, Solveig følger op. 

 



 

 

Brandkursus, Jørn Rasmussen afholder kursus i uge 42, mere info fra Solveig 

senere. 

 

Frivillig fredag, startede i 2011 og  foregår i år i Bramsnæsvighallen den 
28.9.2018 kl. 17.30 – 20.00, tilmelding senest den 18.9.2018. Thomas Blachmann 

er inviteret. 

 

Bobleberg eksternt firma, som gerne vil lave en aftale med Lejre kommune om 
hvordan vi kan hjælpe hinanden og også hvordan vi selv kan få hjælp.Solveig har 

aftalt med Randi, at hun laver aftale med firmaet sammen med Søren. 

 

Fibernet, IT afdelingen har bestilt opdatering af  netværket hos TDC. 

 

Bussen, som der ikke længere er behov for i Lejre Øst, er sat til salg på aktion. 

Indtægten herfa tilfalder kommunens kasse. 

 

Hjemmesiden er blevet opdateret, henvendelser vedrørende mangler eller 
andet,  skal rettes til Solveig eller Søren Mørk. 

 

God adgang startede i 2014 med en gennemgang af adgangsforholdene til 
kommunens ejendomme. For tiden foregår en gennemgang af de anbefalede 
forbedringer. De fleste af forbedringerne vedr aktivitetscentrene er blevet 

udbedret. Der er fortsat et ønske om en teleslynge på Nødager. 

 

Ny affaldssortering har ikke givet anledning til større problemer. 

Der kan måske være behov for flere spande, når der er madlavning på 

programmet. 

 

5. Orientering fra centerrådsmedlemmer 

Mary informerede om at huset på Lejrevej 15 blev bygget i 1917, så vi nåede ikke at 
fejre 100 års dagen sidste år. Huset blev taget i brug af pensionisterne i 1999, så der 

er basis for at fejre 20 års dagen næste år.  

 

 Marianne gjorde opmærksom på at der mangler køkkenting til madlavning. Indkøb 

af disse ting kan Bente klare, hun har penge til sådanne ting. 



 

 

 

Marianne nævnte et punkt fra referatet fra møde 28.8.2017, hvor der blev talt om 
en nøgleboks til håndværkere.  Solveig svarede at der er nøglebokse til 

hjemmehjælpere, men at der ikke bliver opsat bokse til håndværkere.  

 

Marianne på møde 30.10.2017 blev et forslag om et møde for tovholdere drøftet, 

men ikke afsluttet.  

Det blev aftalt, at der inden slut marts 2019 skal afholdes et møde for alle 

tovholdere.  

Dato, sted og dagsorden for mødet planlægges på næste centermøde den 

29.10.2018. 

 

Ragnhild nævnte, at der er fuld booket til litteratur grupper.  Ragnhild undersøger 

om vi kan tage 1 eller 2 mere på holdene? 

 

 

 

6. Eventuelt 

Marianne nævnte, at der i vedtægterne ikke er et loft for hvormange 
medlemmer rådet kan bestå af.  
Koordinationsudvalget tager dette punkt op på næste møde, der skal være et 
minimum og et maksimum antal deltager, samt et ulige antal deltagere. 
 
Kirsten T. nævnte problem med rengøring på Nødager. Solveig meddelte, at der 
ikke har været afløser på i ferieperioden.  
På Nødager har der ikke været tradition for, at det er frivillige som påtager sig 
opgaven med den årlige hovedrengøring, som det er tilfældet på Lejrevej 15. og i 
Herslev.  
Marianne. Mona og Poul underøger om der er frivillige, der er villige til at klare 
opgaven. 
 
 

  

Næste møde 29.oktober -  kl. 13.30 på Lejrevej  

  



 

 

Referent: Kirsten Høiberg 


